
Protokół  Nr  XV/2012 
 

z XV sesji Rady Gminy Mieścisko w dniu 6 czerwca 2012 r. w godzinach od 12.00 do 17.00  
w sali sesyjnej Urzędu Gminy Mieścisko. 

 
 

 
 
Adn. 1 
 
 XV sesję Rady Gminy Mieścisko otworzyła Przewodnicząca Rady – P.Elżbieta 
Kapczyńska. 
Na wstępie powitała radnych Rady Gminy, Wójta Gminy – P.Andrzeja Banaszyńskiego i 
pracowników administracji samorządowej, radnego powiatowego – P.Tadeusza 
Synorackiego, sołtysów wsi oraz wszystkich gości biorących udział w dzisiejszej sesji. 
(Listy obecności zaproszonych gości i sołtysów wsi stanowią załączniki Nr 1 i 2 do niniejszego 
protokołu). 
Z kolei Przewodnicząca Rady poprosiła wszystkich uczestników o powstanie celem uczczenia 
minutą ciszy pamięć niedawno zmarłego długoletniego byłego sołtysa wsi Żabiczyn – 
Ś.P. Benona Rolewskiego. 
Dzisiejsza sesja  tradycyjne jest wspomagana prezentacją audiowizualną. 
 
Adn. 2 
 
 Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że na 15 radnych Rady Gminy Mieścisko na 
dzisiejszej sesji obecnych jest 15, co stanowi quorum wobec czego Rada jest prawomocna do 
prowadzenia obrad i podejmowania uchwał. 
(Lista obecności radnych Rady Gminy stanowi załącznik Nr 3 do protokołu). 
 
Adn. 3 
 
 Przewodnicząca Rady odczytała porządek obrad XV sesji, jaki radni i goście otrzymali z 
zaproszeniem na sesję. 
Do przedstawionego porządku obrad Wójt  wnioskował o następujące zmiany: 
- w projekcie uchwały nr 18 – skreśla się  wyrazy „w trybie bezprzetargowym”. Po zmianie 
projekt uchwały brzmi: 
W sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie na okres powyżej trzech lat części 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Mieścisko; 
- wprowadzenie dodatkowego projektu uchwały w sprawie upoważnienia Wójta Gminy 
Mieścisko do podjęcia działań zmierzających do pozyskania części zbiorów z „Głuchej 
Puszczy”; 
Przewodnicząca Rady poddała kolejno pod głosowanie wprowadzone zmiany, które w 
głosowaniu zostały przyjęte jednogłośnie przy 15 głosach „za”. 
Porządek obrad XV sesji Rady Gminy po wprowadzonych zmianach przedstawia się 
następująco: 

 
1. Otwarcie sesji. 
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2. Stwierdzenie quorum. 
3. Przedstawienie porządku obrad XV sesji Rady Gminy – możliwość wprowadzenia 

zmian. 
4. Przyjęcie protokołu obrad z poprzedniej sesji. 
5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Zapytania sołtysów. 
7. Informacja z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
8. Informacja z działalności Przewodniczącej Rady Gminy w okresie    
      międzysesyjnym. 

       9.Informacja z pracy stałych komisji Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 
      10. Informacja Komisji Inwentaryzacyjnej Mienia Komunalnego o przystąpieniu do   
           kolejnego etapu komunalizacji. 
      11. Przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za rok 2011 oraz  
             sprawozdania finansowego wraz z informacją o stanie mienia komunalnego:  

 
 11.1.przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o  
              sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy za rok 2011,  
 11.2. przedłożenie przez Komisję Rewizyjną Rady Gminy opinii o wykonaniu  
               budżetu Gminy za rok 2011 i wniosku w sprawie udzielenia absolutorium  
              Wójtowi Gminy, 
 11.3. przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu  
               o wniosku Komisji Rewizyjnej, 
 11.4. rozpatrzenie przez Radę sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za rok  
               2011, 
     11.5. podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania  finansowego wraz ze  
               sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za 2011 rok.  
     11.6. podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu  
               wykonania budżetu za 2011 rok.  

       12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowe Gminie Piła.  
       13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2012 rok.  
       14. Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany uchwały Nr XII/75/11 Rady Gminy Mieścisko z  
              dnia 28 grudnia 2011 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej  
              Gminy Mieścisko na lata 2012 -2021. 
       15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy zamiany w drodze  
              bezprzetargowej, prawa użytkowania wieczystego na prawo własności. 
       16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości  
              niezabudowanych położonych we Wieli.  
       17. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości  
              zabudowanej w Jaworówku. 
       18. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie  
              na okres powyżej trzech lat części nieruchomości stanowiącej własność Gminy  
              Mieścisko. 
       19. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości  
               gruntowych  w Piastowicach.  
      20.Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 2 lokali mieszkalnych w  
            budynku mieszkalnym Nr 11 w Strzeszkowie. 
      21.Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 3 lokali mieszkalnych w  
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            budynku mieszkalnym Nr 5 w Popowie Kościelnym.  
     22. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 2 lokali mieszkalnych w  
            budynku mieszkalnym Nr 14 w Popowie Kościelnym. 
     23. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady Gminy  
            na II półrocze 2012 r.  
    24. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Wójta Gminy Mieścisko do podjęcia działań  
           zmierzających do pozyskania części zbiorów z „Głuchej Puszczy”. 

 
     25. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  
     26. Wolne głosy i wnioski. 
     27. Zakończenie. 
 
Przewodnicząca Rady przed przystąpieniem do realizacji kolejnego punktu sesji 
poinformowała, że  P.Grażyna Walczak – nauczycielka ze Szkoły Podstawowej w Mieścisku – 
została zwyciężczynią konkursu „Wychowawca Roku 2012” z województwa wielkopolskiego 
organizowanego przez Ogólnopolską Kampanię Szkoła bez Przemocy. Piątego  czerwca 2012 
r. uczestniczyła w gali wręczenia nagród w pałacu prezydenckim w Warszawie, gdzie została 
uhonorowana czekiem w kwocie 1.500 zł na działalność wychowawczą w swojej Szkole oraz 
dyplomem Pani Grażyna została zaproszona na dzisiejszą sesję, na której otrzymała 
gratulacje i kwiaty od Wójta i Rady Gminy. P.Grażyna traktuje to wyróżnienie jako wspaniały 
prezent przed zbliżającym się w przyszłym roku jubileuszem 30-lecia pracy zawodowej. Na 
wychowawców zgłoszonych przez szkoły biorące udział w kampanii, można było głosować 
wysyłając sms-a  lub za pomocą kuponów zamieszczonych w prasie. Laureatka podziękowała  
uczniom, rodzicom i wszystkim, którzy oddali na nią głosy . 
 
Adn. 4 
 
Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że protokół z ostatniej sesji był do wglądu w 
biurze Rady Gminy. Nikt do niego nie wniósł zastrzeżeń. W związku z powyższym 
Przewodnicząca Rady zawnioskowała o jego przyjęcie bez odczytywania. Na 15 radnych Rady 
Gminy protokół z ostatniej sesji został przyjęty jednogłośnie bez odczytywania. 
 
Adn. 5 – interpelacje i zapytania radnych 
 
- radna Martyńska – zapytała co w sprawie zakrzaczeń przy drodze powiatowej w Podlesiu ? 
Czy przyjedzie ktoś i usunie , bo ja już zgłaszam tę sprawę po raz trzeci”; 
- radny Wojtyszyn – „ostatnio jadąc z Zakrzewa do Mieściska przed  leśniczówką stoi tylko 
słupek od znaku drogowego, natomiast nie ma znaku na tym słupku, który mówi o tym 
zakręcie przy leśniczówce. W każdym razie jest to istotna sprawa, bo tam ktoś jeżeli pojedzie 
szybko i nie zauważy tego zakrętu może wylądować w przepompowni”; 
 
Adn. 6 – zapytania sołtysów 
 
- P.Witucki – sołtys wsi Sarbia: 
1) zapytał kiedy dojdzie do poklejenia dziur na naszych drogach gminnych. One robią się 
coraz większe”; 
2) Czy jest możliwość zamontowania lampy  na placu zabaw w Sarbii ?” 
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Na pytania sołtysa odpowiedzi udzielił Wójt Gminy: 
- „Dziury będziemy łatać. Zdecydowałem o tym, że taniej i może lepiej będzie jak będziemy 
robić to masą na zimno, gdyż przywiezienie asfaltu albo zlecenie, wycinanie jest droższe.Jak 
zakupimy ten asfalt na zimno to będzie robione”; 
- Lampa – „zawsze jest możliwość, tylko zależy pod jakimi warunkami i te warunki musimy 
ustalić: albo założymy naszą własną lampę albo porozmawiamy z Energetyką. Przyjmuję to 
jako sygnał, że taka jest potrzeba i rozważymy to w jakim systemie to założymy”; 
 
Adn. 7 
 
 Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński złożył informację ze swojej pracy w okresie 
międzysesyjnym. 
(Informacja stanowi załącznik Nr 4 do protokołu). 
Ponadto Wójt przedstawił wyniki bilansowe spółki AQUANET – Mieścisko za rok 2011, jak 
również spółki Międzygminnego Składowiska Odpadów Komunalnych w Kopaszynie. 
(Informacja stanowi załącznik Nr 5 do protokołu). 
Ponadto Wójt Gminy wyjaśnił sprawę zgłoszoną na poprzedniej sesji przez radnego 
Rojewskiego odnośnie drogi gruntowej będącą własnością Gminy Mieścisko w miejscowości 
Zabiczyn w kierunku Werkowa,  którą ktoś podorał. „Otóż  nikt nie podorał – wyjaśnił, droga 
przebiega zgodnie z umiejscowionymi kamieniami granicznymi, w związku z czym rolnik nie 
przekroczył granicy swojego pola uprawnego podorując część drogi gruntowej. Natomiast z 
tą droga na razie zrobimy tak, że przyrównamy ja tylko a potem również te wycięte krzewy 
zlikwidujemy”; 
Z kolei Wójt zaprosił radnych i sołtysów na mające odbyć się w najbliższym czasie seminaria: 
- 15 czerwca br o godz.11.00  w Gminnym Centrum Informacji – „Zarządzanie  gminną 
oświatą w kontekście budżetu gminy”; 
- 18 czerwca 2012 r. w Domu Kultury w Mieścisku – „Zmiany gospodarki odpadami po  
1 stycznia 2012 r.”; 
Seminaria będą prowadzone przez prelegentów z WOKiSS w Poznaniu. 
 
Adn. 8 
 
 Przewodnicząca Rady Gminy złożyła informację ze swojej działalności w okresie 
międzysesyjnym: 
- 30 marca br – brała udział w uroczystym spotkaniu z jubilatami obchodzącymi 50-lecie 
zawarcia związku małżeńskiego, 
- od 11 do 12 kwietnia br. – udział w warsztatach zarządzania strategicznego w Warszawie 
współfinansowanych ze środków Unii Europejskiej”; 
- 6 kwietnia br – udział w spotkaniu ze sportowcami podsumowującym osiągnięcia sportowe 
w 2011 roku oraz sukcesy w roku bieżącym; 
- 30 kwietnia br – w spotkaniu z seniorami sołectwa Popowo Kościelne, które zostało 
przygotowane przez Radę Sołecką Popowa Kościelnego i połączone  z częścią artystyczną z 
okazji uchwalenia Konstytucji  3 Maja przygotowaną przez uczniów Szkoły Podstawowej w 
Popowie Kościelnym; 
- 1 maja br – udział w I pikniku motocrossowym w Gorzewie;  
- 3 maja br – udział w obchodach rocznicy Konstytucji 3 Maja poprzedzonej mszą św. i 
połączonej z gminnymi obchodami Dnia Strażaka; 
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- 7 maja br – udział w delegacji w Gminnej Bibliotece Publicznej z życzeniami z okazji Dnia 
Bibliotekarza; 
- 8 maja br – udział w apelu z okazji zakończenia II wojny światowej; 
- 10 maja – 11 maja br. – udział w targach „Więcej światła” zorganizowanego przez ENEOS; 
- 13 maja br – udział w obchodach VII rocznicy nadania  Szkole Podstawowej w Popowie 
Kościelnym im. Jana Pawła II; 
- 21 maja br. – udział we wspólnym posiedzeniu Komisji Rady; 
- 22 maja br – udział w uroczystości oddania do użytku sieci gazowej przez BLU-GAZ oraz 
otwarcia rozbudowanej wytwórni pasz de HEUS; 
-22 – 25 maja br. – udział w szkoleniu zorganizowanym przez Regionalną Izbę Obrachunkową 
w Poznaniu; 
- 27 maja br – udział w letniej Powiatowej Spartakiadzie LZS, która odbyła się w Mieścisku na 
„ORLIKU” 
- 30 maja br – udział w otwarciu  II  części Hospicjum w Mieścisku; 
- 31 maja br – towarzyszyła delegacji w odwiedzinach u P.Ireny Gwozdowicz wraz z 
Przewodniczącą Gmin  Żydowskich w Poznaniu – P.Alicją Kobus; 
- 3 czerwca br – brała udział w pikniku rodzinnym pod hasłem „Postaw na rodzinę”, który 
odbył się w Nieświastowicach a był zorganizowany przez Gminną Komisję Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych i Radę Sołecką w Nieświastowicach, OSP i Komisariat Policji w 
Skokach; 
 
Adn. 9 
 
Informację z pracy stałych Komisji Rady Gminy w okresie międzysesyjnym złożyli 
Przewodniczący Komisji: 
- radny Wojtyszyn – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Socjalnych i Samorządu:  
Komisja od ostatniej sesji odbyła 2 posiedzenia: 

1) 21 maja br – wspólne posiedzenie Komisji dot. zaopiniowania materiałów na 
dzisiejszą sesję; 

2)  23 maja br – Komisja zapoznała się z organizacją placówek oświatowych w przyszłym 
roku szkolnym, z działalnością służby zdrowia w szkołach oraz realizacją gminnego 
kalendarza imprez; 

- radny Kuryłowicz – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: 
1) 16 maja br. – wspólne posiedzenie z Komisją Przestrzegania Prawa, Ochrony Środowiska i 
Komunikacji – wyjazdowe posiedzenie na oczyszczalnie i stacje wodociągowe na terenie 
gminy; Radny odczytał wnioski z wyjazdowego posiedzenia; 
2) 21 maja br – wspólne posiedzenie Komisji Rady; 
- radny Witucki – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 
Komisja odbyła 5 posiedzeń: 
- 24 i 25 kwietnia br – tematem było rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu, 
sprawozdania finansowego celem sporządzenia opinii i wniosku w sprawie absolutorium; 
- 10 maja br – zapoznanie się Komisji z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o wykonaniu 
budżetu Gminy za rok 2011; 
- 21 maja br – wspólne posiedzenie Komisji Rady; 
- 30 maja br – Kontrola wydatków bieżących gminy z tytułu zużycia energii elektrycznej, oleju 
opałowego i gazu w obiektach użyteczności publicznej, koszty oświetlenia ulicznego za okres 
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od 1 stycznia br do dnia kontroli; Przewodniczący Komisji pokrótce zapoznał z wynikami 
przeprowadzonej kontroli; 
Ponadto Komisja Rewizyjna poza swoją pracą w Radzie odwiedziła przed świętami 
wielkanocnymi rodzinę wielodzietną w miejscowości Zbietka udzielając pomocy finansowej; 
- radny Szudrowicz – Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa, Ochrony Środowiska i 
Komunikacji: 
Komisja odbyła 2 posiedzenia: 

1) 16 maja br – wspólne wyjazdowe z Komisją Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego i 
Budżetu; 

2) 21 maja br – wspólne posiedzenie Komisji Rady; 
Do przedstawionych sprawozdań nikt z radnych ani gości nie zgłosił zapytań. 
 
Adn. 10 
 
 Przewodniczący Komisji Inwentaryzacyjnej Mienia Komunalnego – P.Andrzej 
Kuryłowicz  przedstawił informację o przystąpieniu do kolejnego etapu komunalizacji. 
(Informacja stanowi załącznik Nr 6 do protokołu). 
 
Adn. 11 – Przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za rok  2011 oraz 
sprawozdania finansowego wraz z informacją o stanie mienia komunalnego. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Skarbnik Gminy – P.Teresie Samarzewskiej. 
Skarbnik Gminy przedstawiła z wykorzystaniem prezentacji multimedialnej sprawozdanie z 
wykonania budżetu Gminy za rok 2011 porównując wykonane dochody i wydatki do 
realizacji w latach  2010 i 2009 wraz z omówieniem wskaźnika łącznej kwoty spłat rat 
kredytów, pożyczek i obligacji komunalnych wraz z odsetkami w latach 2009-2011 oraz 
wskaźnika łącznej kwoty długu publicznego w latach 2009 -2011. 
(Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy stanowi załącznik nr 7 do protokołu). 
W dalszej kolejności Skarbnik Gminy omówiła sprawozdanie finansowe (bilans)  
z wykonania budżetu Gminy Mieścisko w rozbiciu na aktywa i pasywa na dzień 31 grudnia 
2011 r.  
Omawiając AKTYWA poinformowała min. o stanie środków zgromadzonych na rachunku 
głównym konta budżetu w wysokości: 803.980,09 zł, następnie o kwocie należności i 
roszczeń w wysokości  62.608,65 zł, jakie gmina powinna otrzymać na dzień 31 grudnia 2011 
r. od Urzędów Skarbowych. 
Omawiając PASYWA poinformowała o zobowiązaniach gminy w wysokości  9.594.585,86 zł.  
(Sprawozdanie finansowe (bilans) stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
Skarbnik Gminy następnie przedstawiła opinię składu orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Poznaniu o wykonaniu budżetu Gminy za rok 2011.  
(Opinia RIO o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy stanowi załącznik Nr 9 do 
protokołu). 
Działając zgodnie z procedurą Z-ca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej – P.Aleksandra 
Martyńska przedstawiła opinię o wykonaniu budżetu Gminy za rok 2011, (Opinia Komisji 
Rewizyjnej stanowi załącznik Nr 10 do protokołu). a Przewodniczący Komisji – P.Marian 
Witucki odczytał wniosek w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy. (wniosek 
Komisji stanowi załącznik Nr 11 do protokołu). 
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Z kolei Przewodnicząca Rady Gminy – P.Elżbieta Kapczyńska odczytała opinię Regionalnej 
Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej. 
(Opinia RIO o wniosku Komisji Rewizyjnej stanowi załącznik Nr 12 do protokołu). 
W oparciu o przedłożone materiały, dokładną analizę sprawozdań na wspólnym posiedzeniu 
Komisji w dniu 21 maja 2012 r. i wyrażone opinie Komisji Rewizyjnej i Regionalnej Izby 
Obrachunkowej Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję, która wiąże się z rozpatrzeniem 
przez Radę sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za 2011 rok.  
W dyskusji głos zabrali: 
- radny Rodzewicz – „jeśli chodzi o wykonanie budżetu od strony rachunkowej to dla mnie 
wykonanie jest prawidłowe, natomiast jeśli chodzi o sposób wykonania tego budżetu, to 
mam kilka uwag: 
1) „problem AQUANETU – zysk mamy z AQUANETU z podatku 245.000 zł, a płacimy  jako 
gmina 745.000 zł dopłaty do wyrównania do 1 m3 ceny wody i ścieków, to nie jest żaden 
zysk tylko po prostu strata”; 
2) „AQUANET jest monopolistą na naszym rynku i to jest przykład umów za dostarczanie 
wody i odprowadzanie ścieków, które nam dostarczył, w których obciąża się  odbiorcę wody i 
ścieków kosztami naprawy przyłącza tłumacząc, że to są warunki atmosferyczne. Ja 
rozumiem, że jeżeli ktoś nie dopilnował przyłącza i mu zamarzło, ale jeżeli to jest coś w 
drodze” pęknięcie ? To dlaczego użytkownik ma za to odpowiadać ? Czasami te kwoty awarii 
przyłącza mogą być dla niektórych tak duże, że będzie problem z naprawą i zapłatą”; 
3) „w dalszym ciągu umowa z AQUANETEM jest na niekorzyść mieszkańców gminy, ponieważ 
gmina wykonuje inwestycje, a oni mają tylko bieżącą eksploatację”; 
4) „sprawa związana z inwestycją w Zabiczynie – sprawę ścieków Żabiczyna rozwiązano, 
natomiast po drodze można było zrobić trochę więcej, mianowicie podłączyć Zakrzewo, 
ewentualnie Rudę. Ktoś powie, że nie było pieniążków. Jeżeli ta inwestycja byłaby 
przygotowywana o wiele lat wcześniej, a nie w I wersji była oczyszczalnia, a później robiło się 
bo były wybory i było obiecane szybko żeby zrobić, przejście robiło się przez las, a można 
było przejść drogą powiatową a drugie przejście p.poż przez las. Tam część pasa p.poż. jest 
Nadleśnictwa. Zorientowałem się kto odpowiada za pas p.poż i jak to się odbywa. No 
niestety tam część 40-50 letniego drzewostanu  trzebaby  wyciąć, ale to musi mieć 
Nadleśnictwo w planie ponieważ do 2 lat trwa przygotowanie tego planu. Odpowiada 
nadleśniczy i leśniczy danego leśnictwa. Czyli uważam, że ta inwestycja była w taki sposób 
przygotowana. 
Przejście przez Zakrzewo kosztowałoby około 50 tys.zł drożej ale rozwiązałoby więcej spraw 
niż w obecnej sytuacji. A po drugie naprawa duktu przez który przeszło się kanalizacją 
kosztowała 45 tys.zł. Ile za to naprawilibyśmy dróg gminnych”? 
5) „ Ile wynosiła dopłata do ścieków i wody za rok 2010 ? W sprawozdaniu jest łącznie 
podane za 2011 i 2010 rok”; 
8) „nieszczęsna ulica Baczyńskiego na Osiedlu Młodych te 25. 26 tys.zł na drogę, która była 
przed wyborami gdzieś robiona w Nieświastowicach. Pan Wójt 20 września 2010 r. na sesji 
po ostatecznej wersji wykonania budżetu powiedział, że będzie robione. Nie zostało 
zrobione, zrobiono gdzieś indziej, a zapłata była w 2011 roku”; 
To są moje uwagi. Dlatego ja przynajmniej wstrzymam się od udzielenia absolutorium. 
Zaznaczam po raz któryś, rachunkowo zgodnie, natomiast sposób wykonania budżetu 
uważam, że nie jest wszystko tak jak powinno być, do sposobu wykonania – mam 
zastrzeżenia”; 
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Odpowiedzi na uwagi dotyczące rozliczeń z AQUANETEM podniesione przez radnego 
udzieliła odpowiedzi Skarbnik Gminy – P. Teresa  Samarzewska: 
W 2011 roku gmina wydatkowała  na dopłatę do 1 m3 wody i 1 m3 ścieków łącznie 
637.561,74 zł, w tym na pokrycie zobowiązań z 2010 r. kwota  140.214,12 zł 
Podatek za 2011 r. od firmy AQUANET wynosił  245.282 zł. 
- radny Górski – „po wysłuchaniu tak dogłębnej opinii Komisji Rewizyjnej  do spraw 
rachunkowych nie będę się odnosił, bo dokładnie zostało przeanalizowane przez Komisję, 
natomiast  co się tyczy spraw inwestycyjnych, to do tych opinii może dorzuciłbym 2 opinie, 
które tak niedawno wysłuchałem. Mianowicie w ostatnim czasie zostało oddanych kilka 
dużych inwestycji, które realizowane były dużo wcześniej, a oddane zostały niedawno. 
Chodzi mi tutaj o oddanie do  użytku gazociągu przez firmę BLU-GAZ oraz otwarcie 
zmodernizowanej firmy paszowej de HEUS. Szefowie tych dwóch firm wyrazili taką opinię, że 
pracując w różnych miejscach w Polsce, prowadząc inwestycje powiedzmy z taką atmosferą 
dobrej współpracy z władzami gminy nie spotkali się, że po prosu tutaj, u nas na naszym 
terenie ta praca układała się wyjątkowo korzystnie. Również dlatego, że taka umiejętność 
przyciągnięcia, tworzenia dobrej atmosfery dla przedsiębiorców jest bardzo korzystna, 
zwłaszcza w takich warunkach gospodarczych,  finansowych, jakie dzisiaj są w Polsce, coraz 
trudniejszej sytuacji samorządów, kiedy samorządom dokłada się obowiązków bez 
wskazywania środków z których mają skorzystać i to tym bardziej jest cenniejsze. Oczywiście 
będę głosował za udzieleniem absolutorium” 
- radny Hoffmann – „wysłuchaliśmy wielu cyfr i praktycznie te dane liczbowe wykonane są 
prawie w 100%.Cyfry są super, a  w terenie widzimy sami co zostało zrobione, co zostało 
poprawione. Każdy by chciał jak najwięcej. Jeżeli chodzi o coś takiego, że jedna ulica miała 
być zrobiona, została zrobiona druga, ale zostało to na tej gminie. Jeśli chodzi o wybór 
inwestycji  to jest decyzja nas wszystkich. Myśmy wszyscy na to głosowali i to co widać w 
terenie i to co w cyfrach. Myślę, że to jest prawidłowe i będę głosował za absolutorium”; 
- radny Kuryłowicz – zapytał w dziale „Leśnictwo” – dochody z najmu, dzierżawy składników 
majątkowych, plan 4.900 zł, wykonano 52%. Co miało na  to wpływ ? Czy obwody łowieckie 
nie płaciły ? 
- Wójt – „:w tym roku nadrobią bo jest zupełnie inna stawka. Starosta nam to przekazuje”;  
- radny Wojtyszyn – „ja ciągle na uwadze mam ten problem awarii przyłączy, ponieważ 
mówimy o wykonaniu budżetu za rok 2011, a zmiana umów miała miejsce w 2011 roku. W 
związku z tym mam prośbę żeby AQUANET przygotował informację na temat ilości i kosztów 
napraw przyłączy w roku 2010 i 2011.Żebyśmy mieli pogląd jaki to jest rząd wielkości i o ile 
trzebaby ewentualnie podnieść cenę wody żeby AQUANET mógł to umieścić w swoi 
budżecie. Z mojego rozeznania w tej chwili wynika, że wystarczyłoby do 1 m3  doliczyć 1 grosz 
i to by starczyło na pokrycie kosztów  awarii przyłączy wodociągowych”; 
- radny Witucki – „Komisja Rewizyjna na temat sprawozdania wypowiedziała się dość 
obszernie. Dzisiaj mamy udzielić absolutorium Wójtowi za wykonanie budżetu. Oceniamy 
wykonanie budżetu ubiegłorocznego. Ponadto zapoznaliśmy się ze sprawozdaniem 
finansowym jak również mamy się odnieść do gospodarowania mieniem komunalnym. 
Bolączki są wszędzie i na pewno wszędzie będą bo nikt nie będzie do końca zadowolony. Ja w 
pewnym momencie też nie byłem zadowolony, że się u mnie w Sarbii pewnych rzeczy nie 
robi, ale budżet jest jeden i trzeba gospodarować tym budżetem jaki się ma. Inwestycje, 
które zostały wykonane na terenie gminy powodują to, że coraz większe są wydatki bieżące 
na utrzymanie. Z kolei kiedy są wydatki większe na utrzymanie, nie ma wydatków na 
inwestycje, a tylko zwiększenie inwestycji powoduje korzystny wskaźnik żeby można było 
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wydatkować pieniądze właśnie na te cele. Natomiast podwyżka ceny wody i ścieków o 1 
grosz nie zgodziłbym się bo tutaj słyszeliśmy w sprawozdaniu P.Wójta, że woda wyszła z 
zyskiem, natomiast straty są na ściekach. Ja nie chcę dokładać do wody, która przynosi zysk, 
a nie mając oczyszczalni, nie mając korzyści z odprowadzenia ścieków. Ci którzy nie mają 
kanalizacji muszą płacić duże pieniądze i to dużo, dużo większe jak ci co mają kanalizację i 
dlaczego my mielibyśmy być jeszcze dodatkowo obciążeni  kosztami wzrostu ceny za wodę,  
po to żeby pokryć te awarie, które występują na sieci kanalizacyjnej. Natomiast odnosząc się 
do wykonania budżetu oceniam, że budżet był realizowany w miarę możliwości tej gminy, w 
miarę posiadanych środków. Trzeba ograniczać wydatki żeby zmniejszać wskaźniki czyli coraz 
mniej środków będzie na inwestycje i w najbliższym czasie musimy się z tym pogodzić”;  
- radna Kapczyńska – „rzeczywiście budżet był realizowany na miarę naszych możliwości. 
Wszyscy radni uczestniczyli w podejmowaniu uchwał. Pan Wójt nigdy nie działał poza 
plecami Rady, informował nas o prowadzonych rozmowach, podejmowanych działaniach. 
Sprawa wody i ścieków zawsze była taką newralgiczną, czy to była Brygada Robót 
Komunalnych czy obecnie AQUANET. Wszyscy chcielibyśmy gospodarować oszczędniej i 
taniej. Jako mieszkanka Mieściska mogę powiedzieć, że cieszę się, że na terenie gminy 
realizowane są różne działania, podejmowane są inwestycje. Niektóre w nich dopiero ujrzały 
światło dzienne w bieżącym roku tak jak wspomniany gaz. Proszę Państwa, to jest Mieścisko, 
ale jest jeszcze cała gmina tak, że miejmy nadzieję, że nadal ta racjonalna, oszczędna 
gospodarka będzie towarzyszyła w roku bieżącym. Mamy już I półrocze za sobą i widzimy 
jakie obostrzenia są jak chodzi o oświatę. Przecież uczestniczyliśmy też w rozmowach 
odnośnie zmniejszenia stopnia organizacyjnego w Szkole Podstawowej w Popowie 
Kościelnym. Tak, że to nie tylko ta gospodarka wodno-ściekowa, również inne działy. Ja 
również będę głosowała za udzieleniem Wójtowi absolutorium, bo uważam, że jego działania 
są pozytywne i nigdy nie ze szkodą dla mieszkańców gminy”; 
W związku z wyczerpaniem dyskusji nad sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za 
2011 rok Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania z wykonania budżetu Gminy i sprawozdania finansowego za 2011 rok, który 
następnie poddała pod głosowanie. 
Na 15 radnych, na sesji obecnych jest 14:  13 głosowało „za” i 1 radny „wstrzymał się od 
głosu”; 
(Uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu Gminy i 
sprawozdania finansowego za 2011 rok stanowi załącznik Nr 13 do protokołu). 
Z kolei Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy 
absolutorium, który następnie poddała pod głosowanie.  
Na 15 radnych, na sesji obecnych jest 14: 13 głosowało „za” i 1 radny „wstrzymał się od 
głosu”(t.j. spełniony został wymóg bezwzględnej większości głosów w sprawie udzielenia 
absolutorium Wójtowi Gminy za 2011 r.) 
(Uchwałą w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium stanowi załącznik Nr 14 do 
protokołu). 
Przewodnicząca Rady pogratulowała Wójtowi udzielonego absolutorium, życząc dalszych 
sukcesów w roku bieżącym przy  dobrym współdziałaniu z Radą Gminy.  
- Wójt Gminy – podziękował Radzie za udzielone absolutorium. „Wszyscy musimy 
podejmować odpowiedzialność za całą gminę. Wójt podziękował wszystkim pracownikom 
Urzędu i jednostkom organizacyjnym gminy”. Co do tematów poruszonych w dyskusji to 
kwestie rachunkowe muszą się zgadzać, a kwestie rzeczowe wynikają z tego co przynosi nam 
życie. W momencie kiedy uchwalamy budżet w grudniu to czasem już zmieniamy go w 
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styczniu. Zmieniamy go przez cały rok bo to życie nam niesie potrzeby. Na dzisiaj już oświata 
wymaga dofinansowania w kwocie 500 tys.zł. Na zakończenie jeszcze raz podziękował 
wszystkim, którzy przyczynili się do zamknięcia  ubiegłego roku w tych wysokościach jakie są. 
 
O godzinie 15.00 Przewodnicząca Rady zarządziła przerwę do godziny 15.15.Po przerwie 
obrady zostały wznowione i kontynuowano podejmowanie uchwał. . 
 
- uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej gminie Piła. 
Zgodnie z uzasadnieniem Wójta przedmiotem uchwały jest przekazanie dotacji finansowej w 
wysokości 180 zł gminie Piła z przeznaczeniem na podejmowanie czynności wobec osób 
nietrzeźwych z terenu gminy Mieścisko przez Ośrodek Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych w Pile. 
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Na 13 radnych obecnych na sesji (radny Witucki nie powrócił po przerwie) uchwała w 
głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik  Nr 15 do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2012 rok. 
Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Skarbnik Gminy – P.Teresie  Samarzewskiej. 
Do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy  przedstawionego na wspólnym 
posiedzeniu Komisji Wójt Gminy wnosi autopoprawkę polegającą na przeniesieniu wydatków  
w dziale „Oświata” w łącznej kwocie 42.500 zł: z paragrafu wynagrodzenia osobowe i składki 
na ubezpieczenia społeczne do paragrafu – zakup materiałów i wyposażenia z 
przeznaczeniem na zakup oleju opałowego w Szkole Podstawowej i Przedszkolu w Mieścisku 
oraz na zakup gazu w Gimnazjum w Mieścisku. 
Wyżej wymienionych przeniesień wydatków dokonuje się w związku ze zwiększeniem części 
oświatowej subwencji ogólnej dla gminy na 2012 rok. Zwiększoną kwotę subwencji 
oświatowej w wysokości 75.748 zł przeznacza się na wynagrodzenia i składki od nich 
naliczane. Z kolei środki przeznaczone w budżecie na modernizację kotłowni w wysokości 
74.170 zł zostały przekazane na bieżące utrzymanie oświaty. 
Projekt uchwały po uwzględnieniu autopoprawek zakłada zwiększenie dochodów budżetu 
Gminy o kwotę  335.439 zł i wydatków o tę samą kwotę. Te zmiany dotyczą min. 
wprowadzenia dochodów w kwocie 150.000 zł  tytułem środków otrzymanych na 
rekultywację dróg., ponadto wprowadza się środki jeśli chodzi o małe projekty w ramach 
Leadera Plus, jak również gmina otrzymała środki na stypendia dla uczniów, gdzie w 
wydatkach zostały zaplanowane tylko środki z Urzędu Wojewódzkiego w ramach dotacji 
celowej, a nie ma udziału środków własnych. Urząd Gminy zwrócił się z pytaniem do 
Wojewody i Regionalnej Izby Obrachunkowej czy gmina zobowiązana jest, a jeśli tak to w 
jakiej wysokości wnieść swój udział własny ? 
Do projektu uchwały zgłoszono zapytania: 
- radny Rodzewicz – „przeniesienie środków w oświacie z wynagrodzeń na olej spowoduje, że 
za chwilę  zabraknie na wynagrodzenia”; 
- Skarbnik – „już jest problem bo brakuje  na fundusz płac  509.181 zł dla oświaty. Nie może 
dojść do zrealizowania wydatków jeśli wcześniej nie ma planu”; 
- Wójt – „pomimo skreślenia wydatków na kotłownie gaz będzie doprowadzony, bo 
prowadzimy rozmowy na temat innej formy zmodernizowania tych kotłowni. Będziemy 
starali się żeby na 30 września br wszystkie nasze kotłownie były opalane gazem”; 
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- Skarbnik – „w tej chwili mamy w budżecie jedną kotłownię, która będzie modernizowana w 
tym roku  bezpośrednio z budżetu w instytucji kultury. Na pozostałe kotłownie w budżecie 
na ten rok nie ma środków”; 
W związku z wyczerpaniem dyskusji Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod 
głosowanie. 
Na 14 radnych (powrócił na sesję radny Witucki) uchwała w głosowaniu została podjęta 
jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 16 do protokołu. 
 
- w sprawie zmiany uchwały Nr XII/75/11 Rady Gminy Mieścisko z dnia 28 grudnia 2011 r. 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Mieścisko na lata 2012-
2021. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy. Wieloletnia Prognoza 
Finansowa jest dostosowana do zmian, jakie zaistniały w uchwale w sprawie zmian w 
budżecie Gminy. Jednocześnie dodała, że ta zmiana związana jest również z tym, że od czasu 
kiedy było wspólne posiedzenie Komisji to w dniu 31 maja br zarządzeniem Wójta zostały 
zwiększone dochody i wydatki bieżące o kwotę  2.380 zł, która stanowi dotację na 
dożywianie. W wyniku wprowadzonych zmian wskaźnik zadłużenia wynosi teraz  14,11% i 
wskaźnik spłaty długu 40,73%. 
W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Na 14 radnych, uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 17 
do protokołu. 
 
- w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy zamiany w drodze bezprzetargowej, 
prawa użytkowania wieczystego na prawo własności. 
Zgodnie z uzasadnieniem Wójta  uchwała tej treści została podjęta na sesji w marcu br. 
jednak w poprzedniej uchwale w jej tytule nie wpisano, że sprzedaż nastąpi w formie 
bezprzetargowej, co jest istotnym faktem procedury zamiany prawa użytkowania 
wieczystego na prawo własności. W związku z powyższym należy podjąć nową uchwałę, a 
poprzednia straci moc. 
W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie.  
Na 14 radnych obecnych na sesji uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i 
stanowi załącznik Nr 18 do protokołu. 
 
- w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanych położonych we 
Wieli. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. Przedmiotem uchwały są 2 
wydzielone działki na początku wjazdu do wsi Wiela koło krzyża.  
W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie.  
Na 14 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta  jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 19 
do protokołu. 
 
- w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości zabudowanej w Jaworówku. 
Zgodnie z uzasadnieniem Wójta przedmiotem uchwały jest nieruchomość zabudowana 
budynkiem mieszkalnym jednorodzinnym  o powierzchni  0,3400 ha.  
W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie.  
Na 14 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 20 
do protokołu. 
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- w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie na okres powyżej trzech lat 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Mieścisko. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. Zgodnie z wyjaśnieniami gmina 
stała się właścicielem 3 działek w rejonie Posterunku Policji – skrzyżowanie ulic: Janowieckiej 
i Pocztowej. Powstało zainteresowanie częściami handlowymi żeby tam zagospodarować 
stąd projekt uchwały o wydzierżawienie tych działek na okres powyżej 3 lat z jednoczesnym 
zobowiązaniem dzierżawców do utrzymywania czystości w tym rejonie.  To będą działki od 
strony ul.Pocztowej. Oczywiście parking będzie tam zachowany. Przyszłościowo będziemy 
starali się zagospodarować ten teren. W przyszłości może tam wejdzie jeszcze jeden 
pawilon”; 
- radna Kapczyńska – zapytała czy istniejący tam parking będzie zachowany bo jak do tej pory 
tam dużo samochodów parkuje i jest on bardzo potrzebny, a szczególnie jak w Restauracji są 
stypy pogrzebowe, wesela to goście tam wypełniają tę plombę. A jeśli powstałby tam pasaż 
handlowy czy wtedy byłby parking ? 
- Wójt – wyjaśnił:” tan parking pozostanie, Częściowo go tylko zajmiemy. Dzisiaj poleciłem, 
że odetniemy te schody, bo one nam przeszkadzają, a zajmują 7 metrów. Z tyłu jest wejście i 
nie ma żadnego problemu. To też jest tak, że ten parking jest dla pozostałych działalności, 
które w tym rejonie są. Jeśli będzie tam jakieś zagospodarowanie to chciałbym w pierwszej 
fazie usunąć ten płot, który tam jest. W tym roku już nie zdążymy, ale pewno na przyszły rok 
zrobimy nawet ogródek piwny żeby można w kulturalny sposób wypić piwo.. Wiadomo, że 
ruch na ul.Pocztowej jest wzmożony i dlatego trzeba w jakimś stopniu go oddzielić, 
zabezpieczyć. Tam kwestia zagospodarowania tego musi być: 
1) obiekt po Policji planujemy przeznaczyć na Ośrodek Pomocy Społecznej, jeżeli pojawią się 
jakieś zewnętrzne pieniądze. Z naszych pieniędzy nie chciałbym. Ośrodek w tym miejscu po o 
żeby do niego mogli dotrzeć wszyscy ludzie. Jest to w jednym poziomie, może przyjechać 
niepełnosprawny, zaparkować. Wyjazd będzie na ul.Janowiecką”; 
2) na dzisiaj chcemy przeznaczyć tam 2 miejsca pod działalność handlową, a jak będzie 
potrzeba to będzie trzecie i czwarte. 
Parking będzie z przodu i jak z tyłu będzie przejazd z ul.Pocztowej na ul.Janowiecką to tam 
też można zrobić. Na mnie ciąży obowiązek do takiego zorganizowania żeby na ul.Pocztowej 
nie kusiło nikogo do stawania samochodem”; 
- radna Kapczyńska – „ jedną z obaw było to, że jak zostanie ten teren wydzierżawiony 
osobom fizycznym, zabraknie parkingu i co dalej ? Tym bardziej, że jest zakaz postoju na 
ul.Pocztowej do torów” 
- Wójt – „pomijając pogrzeby, to pod Herbową też jest 5 stanowisk i 5 z drugiej, które zrobił 
BRONEX. Ja powiedziałem, że to będzie dzierżawa około 100 metrów z jednoczesnym 
zobowiązaniem do utrzymania tam czystości, a to co mówię dalej to jest perspektywa co 
będziemy robić, kiedy będziemy mieć pieniądze”; 
- radny Wojtyszyn – zgłosił, że przy wjeździe na plac przy Posterunku tam jest brama 
wjazdowa do Posterunku – prawe skrzydło tej bramy jest zdjęte, leży na ziemi, przerastają 
chwasty. Wygląda to nieładnie. 
W związku z wyczerpaniem dyskusji Przewodnicząca Rady bez odczytywania tekstu, który 
jest widoczny na prezentacji poddała projekt pod głosowanie. 
Na 14 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 21 
do protokołu. 
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- w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowych w Piastowicach. 
Zgodnie z wyjaśnieniami Wójta przedmiotem uchwały jest 6 działek pod produkcję rolną, z 
czego 4  obciążone są umową dzierżawy do 2015 roku. Dzierżawcy wyrazili wolę zakupu tych 
gruntów. 
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. Na 14 radnych uchwała w 
głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 22 do protokołu. 
 
- w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 2 lokali mieszkalnych w budynku mieszkalnym Nr 
11 w Strzeszkowie. 
Zgodnie z uzasadnieniem Wójta przedmiotem uchwały są 2 lokale zajmowane przez 
najemców w budynku nr 14 na końcu Strzeszkowa po prawej stronie. Rodziny wyraziły wolę 
ich nabycia. 
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. Na 14 radnych uchwała w 
głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 23 do protokołu. 
 
- w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 3 lokali mieszkalnych w budynku mieszkalnym Nr 5 
w Popowie Kościelnym. 
Wymieniona w uchwale nieruchomość  zabudowana budynkiem mieszkalnym to była 
siedziba gminy w której znajdują się 3 lokale  mieszkalne, zajmowane przez najemców. 
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. Na 14 radnych uchwała w 
głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 24 do protokołu. 
 
- w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 2 lokali mieszkalnych w budynku mieszkalnym Nr 
14 w Popowie Kościelnym. 
Zgodnie z uzasadnieniem Wójta przedmiotem uchwały jest nieruchomość zabudowana 
budynkiem mieszkalnym (były Dom Nauczyciela)  w którym znajdują się 2 lokale mieszkalne, 
zajmowane przez najemców. Jednocześnie Wójt zgłosił, że aktualnie to nie budynek 14 w 
Popowie Kościelnym, a budynek przy ul.Lipowej 14 w Popowie Kościelnym.  
Rada upoważniła do korekty zapisu. 
W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie.  
Na 14 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 25 
do protokołu. 
 
- w sprawie upoważnienia Wójta Gminy Mieścisko do podjęcia działań zmierzających do 
pozyskania części zbiorów z „Głuchej Puszczy”.  
Głos w powyższej sprawie zabrał Wójt Gminy prosząc Radę  aby wypowiedziała się czy zająć 
się pozyskaniem zbiorów po P.Stanisławie Pijanowskim w Głuchej Puszczy, czy nie ? „Wiele 
było na ten temat mówione, wiele razy byliśmy tam. W ubiegłym tygodniu byli u mnie 
Państwo Rutkowscy – spadkobiercy. Pan radny Wojtyszyn – Przewodniczący Komisji Oświaty 
jest świadkiem każdej rozmowy i jednocześnie również pasjonatem tych zbiorów. Zostałem 
zawiadomiony, że wreszcie Sąd ustalił już wszystko. Państwo Rutkowscy mówią, że części 
które dotyczą tamtego obszaru zostawią gminie Orchowo, a części pozostałe chcieliby 
przekazać gminie Mieścisko. Ja powiedziałem, że muszą zasięgnąć opinii Rady i w związku z 
czym ten projekt uchwały. Jednocześnie wczoraj pojechaliśmy wspólnie z Panią Dyrektor 
Wojewódzkiej Biblioteki Publicznej – P.Leną Bednarską – jako eksperta do Głuchej Puszczy 
obejrzeć co tam jeszcze zostało i jak to wygląda. Po tej wizycie mamy mieszane uczucia 
dlatego, że mimo że Sąd zinwentaryzował około 1.500 książek i wycenił rzeźbę, itp. to  opinia 
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P.Leny Bednarskiej jest taka, żeby do tych rzeczy podchodzić bardzo ostrożnie. Szanowni 
państwo naprawdę musimy sobie odpowiedzieć  ponieważ są następujące zagrożenia: czy się 
tym zajmować czy nie i w jakiej wysokości ?.Pań Rutkowski powiedział, że chciałby jak 
najszybciej żebyśmy to tam opróżnili i zabrali, tylko przede wszystkim kto, co i gdzie to złożyć 
? Kto pojedzie tam to zinwentaryzować, ponieważ dzisiaj my weźmiemy te 1.500 książek z 
numerem i gdzieś to jest sfotografowane, a pozostałe nie. Poza tym w tych książkach jest 
masa roztoczy, bakterii itd.. Tam trzeba pracować w masce gazowej. Po drugie każdy kto tam 
pojedzie musi to ocenić, ponieważ ja nie chcę przywieźć do Mieściska czegoś co już dzisiaj 
jest  zdezaktualizowało i nie przedstawia żadnej wartości. Ponadto co cenniejszego to już nie 
ma. Nowet trofea myśliwskie zostały tylko z Afryki i kto to weźmie ? To wszystko zmieniło 
się, bo te zbiory żyły razem z P. Stanisławem Pijanowskim. Ja umówiłem się z Państwem 
Rutkowskich na poniedziałek bo trzeba zadać pytanie: ile by to miało być, albo za ile i co 
ponieważ oni tak samo są z tymi zbiorami związani emocjonalnie. Z drugiej strony skąd 
weźmiemy pieniądze na konserwację każdej książki ? Najpierw musi być podana kwota ile ? 
to ja bym z tego wybrał pewne rzeczy takie, które zostaną w gminie. Ja nie wiem czy tego nie 
rozdzielić ? Jak rozdzielić to niech każdy płaci za swoje. Czy  gra sentymentalna, która nas 
będzie trochę kosztowała jest warta tego żebyśmy wydali pieniądze zarówno na miejsce, 
które należy przygotować, potem trzeba wydać na konserwację. Pewne rzeczy zbiorów 
mamy już w Gminnej Izbie Tradycji. Jest to dylemat czy robić coś dla gminy: chodnik, ulica, 
czy wydać pieniądze na tamto ? Podjęcie tej uchwały to też jest na granicy prawa bo może 
Wojewoda ją uchylić.”; 
W dyskusji nad projektem uchwały głos zabrali: 
- radny Rodzewicz – „to co Pan przedstawił to wygląda, że zostały smętne resztki to jest raz. 
Z kolei czy za jakieś zaangażowanie emocjonalne trzeba zapłacić ? Na pewno będą 
przygotowanie, konserwacja. Wiemy z mediów ile konserwacja jednej strony rękopisu 
kosztuje ? Trofea myśliwskie są przy ogrodach zoologicznych, kołowrotki – w zasadzie mają 
muzea regionalne, tylko tu musielibyśmy tworzyć w zasadzie swoje własne, problem jest czy 
nas na to stać ? Uważam, że lepszym wyjściem jest w tej chwili zrezygnowanie bo to co Pan 
Wójt mówi raz, że zostały smętne resztki (może kilka sztuk byłoby tam z naszego rejonu, ale 
też to są w sensie historycznym rzeczy małowartościowe. Brakuje do tych rzeczy 
opowiadania i opisu P.Pijanowskiego. Jego eksponat z jego opisem faktycznie coś znaczył, 
natomiast teraz w zasadzie nic nie znaczy, bo nie ma historii. Panie Wójcie ja byłbym bardzo 
ostrożny, tym bardziej że miał Pan fachowców od zbiorów i Panu powiedzieli. Owszem wziąć 
to jest raz, ale utrzymać. Były czasy kiedy miało to być zabezpieczone”; 
- radna Kapczyńska – „Pan Pijanowski długo wstrzymywał się z tą decyzją, było mu żal, cieszył 
się dobry6m zdrowiem Kiedyś gmina byłą w innej sytuacji finansowej ale z pełnym 
szacunkiem Panie Wójcie dzisiaj dla nas ważniejszy jest chodnik we wsi, lampa aniżeli zbiory, 
które są zbiorami jego świetności i jeszcze wymagają specjalistycznej konserwacji. Tak, że 
nie”; 
- Pani Wieczorek – Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej – „w kwestii gromadzenia zbiorów 
potwierdza wypowiedź P.Wójta, P.Rodzewicza, że rzeczywiście ma to ogromne znaczenie 
jeśli jest to związane z danym regionem. To jest bardzo kosztowna rzeczy gdyby to 
sprowadzać i gromadzić. Zbiory niezwiązane z naszym regionem to chyba muzeum ma do 
tego więcej predyspozycji, natomiast bezcenne są to co dotyczy naszej gminy, naszej 
społeczności”; 
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- radna Kapczyńska – „zapytała czy w tych zbiorach byłyby jakieś przedmioty dotyczące 
wyłącznie naszej gminy ? Czy ewentualnie nie zrobić czegoś takiego, że byłby P.Wójt 
upoważniony, ale tylko i wyłącznie do rzeczy, które dotyczyłyby historii naszej gminy ?”; 
- Wójt – „to co na dzisiaj tam widzę, a dotyczyłoby gminy, to jest na pewno 2 albo 3 obrazy, 
które dotyczą wnętrza kościoła w Popowie Kościelnym namalowane przez Księdza Fiutaka, 
natomiast rzeźby, które tam SA to są rzeźby zewnętrzne, które są z Radgoszczy. 
Szanowni państwo, myślę, że kącik Pana Pijanowskiego to my już mamy: mamy kapliczki, 
urny, narzędzia. Nie zawsze opinie społeczeństwa i prasy są podobne. Jest ważne żeby 
podjąć wspólną decyzję i jej bronić. Jeśli będą 2 czy 3 eksponaty, które rzeczywiście będą 
stanowiły coś to uważam, że tak, ale całości nie przejmować”;  
- radny Rodzewicz – „trzebaby to zabezpieczyć aktem notarialnym”; 
- radna Kapczyńska – „mnie się wydaje, że najlepiej jak byśmy podjęli decyzję negatywną i 
wtedy Pan Wójt powie Rada nie wyraża zgody, sytuacja finansowa gminy jest taka a nie inna, 
jakieś pamiątki mamy. Szkoda, że to nie stało się za jego życia.. Kontynuując uzasadnienie:  
trudno tam są w większości takie rzeczy, które by nas nie dotyczyły, być może oni sami będą 
zabiegać o to  aby gmina wzięła. Wtedy może to ponownie wrócić na Radę i zdecydować czy 
kupić i za ile ?”  
- radny Wojtyszyn – „ja akurat jestem innego zdania dlatego, że mimo że to już tam dużo 
rzeczy nie ma to wydaje mi się, że są tam jeszcze rzeczy materialne, które mogłyby zbogacić 
nasze zbiory np. w  Izbie historycznej w Gimnazjum. Zbiory z Głuchej Puszczy znajdujące się 
w Centrum Tradycji zostały odkurzone i nikt tego nie konserwuje i podobnie  myślę byłoby z 
innymi rzeczami które tam są i też nie wymagałyby wielkich konserwacji poza książkami. Po 
prostu właściwie tylko odkurzyć, może później zakonserwować. Natomiast jeśli chodzi o 
księgozbiór to jest on duży. Jest tam spisanych 1.530 książek. One są wszystkie wycenione”; 
- Wójt – czyli 1/3. 
- radny Wojtyszyn – „po prostu nie są spisane te, które ich zdaniem nie były wartościowe. 
Natomiast z tych 1530 książek być może na pewno tam są pozycje, które dotyczą również 
gminy. P.Pijanowski miał księgi parafialne, po wojnie zbierał w pastorówkach  i w urzędach 
powojennych. Tak, że tam są zbiory, które mogą dotyczyć również Mieściska i ja myślę, że 
najlepszym rozwiązaniem byłoby żeby upoważnić Pana Wójta do rozmów bo tak wycofać się 
całkowicie z tego, to naprawdę byłaby szkoda i ewentualnie rozmowy prowadzić pod kątem 
przejęcia tzw, pewnych rzeczy, Jest to kwestia wyceny. Wracając do rozmów - Wydaje mi się, 
że jeśli my z P.Wójtem już 2 lata po śmierci ciągle rozmawialiśmy z P.Rutkowskich, wcześniej 
żeśmy też jeździli i teraz urywać kontakt w ten sposób byłoby naprawdę niezręcznie i myślę, 
że najlepszym wyjściem byłoby upoważnić P.Wójta   a P.Wójt będzie dalej konsultował z 
Radą, a naprawdę wzbogacić nasze Izby Pamięci, czy zbiory w Centrum Tradycji wydaje się że 
warto”; 
- radna Kapczyńska – jeszcze raz przypomniała o zagrożeniach wynikających z zadłużenia 
gminy; 
- Wójt -  „ja rozumiem, że mam od Państwa radnych ustne upoważnienie do prowadzenia 
rozmów ze spadkobiercami P.Pijanowskiego bez podejmowania uchwały ?Muszę zapytać ile 
to miałoby być i o czym mówimy. Ja będę Radę na bieżąco informował”. 
W związku z wyczerpaniem dyskusji  Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod 
głosowanie w pierwszej kolejności pytając kto jest za podjęciem uchwały  ? – nikt z radnych 
nie głosował za”, z kolei poddała pod głosowanie kto się wstrzymał – 14 radnych wstrzymało 
się od głosowania. W związku z powyższym uchwałą w sprawie upoważnienia Wójta Gminy 
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do prowadzenia rozmów w sprawie przejęcia zbiorów z „Głuchej Puszczy” nie została 
podjęta, a Wójt otrzymał tylko ustne upoważnienie Rady.  
 
- w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady Gminy na II półrocze 2012 r. 
Przewodniczący stałych Komisji kolejno odczytywali projekty planów pracy Komisji . 
Do przedstawionych planów nie zgłoszono zapytań. Wobec powyższego Przewodnicząca 
Rady poddała projekt pod głosowanie. Na 12 radnych: radny Dereziński i radna Martyńska 
opuścili sesję uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 26 
do protokołu. 
 
Adn.   – Wolne głosy i wnioski 
 
- radny Witucki – w związku przygotowaniem opinii do absolutorium podziękował Pani 
inspektor – Wiesławie Kujawa oraz służbom finansowym za pomoc udzieloną Komisji;  
- radny Wojtyszyn – przypomniał, ze przy okazji załatwiania lampy do Sarbii o co prosił radny 
Witucki pomyśleć o tej lampie za mostkiem na Koźlankę po prawej stronie; 
- radna Kapczyńska – przypomniała o lampie na Oś.Michałowskim z tyłu; 
- Przewodnicząca Rady odczytała pismo Rady Powiatowej Wielkopolskiej Izby Rolniczej 
wnioskujące o znaczne obniżenie ceny skupu żyta do podatku rolnego do kwoty adekwatnej 
do sytuacji obecnej w rolnictwie po ostatnich wymarznięciach. Jednocześnie Przewodnicząca 
Rady zaproponowała aby tym tematem zajęła się Komisja Rolnictwa jak to wyglądało na 
terenie naszej gminy: ile było złożonych wniosków, a ilu rolników uzyskało rekompensatę. 
Z kolei Przewodnicząca Rady odczytała wniosek P.Tomasza Serwatki z Mieściska, który w 
imieniu mieszkańców ulic Sw.Wojciecha i Kalinowej pisze odnośnie organizacji ruchu w 
rejonie obiektu „ORLIK” celem wydania znaku zakazu postoju przy obiekcie; 
- radny Rodzewicz: 
1) ponowił zapytanie z ostatniej sesji o podanie informacji o oszczędnościach wynikających z 
tytułu wprowadzonego cateringu w placówkach oświatowych na terenie gminy: ile było 
obiadów wydawanych, a ile teraz jest, przewidywane oszczędności w przypadku zatrudnienia 
firmy sprzątającej ?’; 
2) radny powrócił do pytania zgłoszonego na wcześniejszych sesjach o ewentualną ulgę w 
podatku dla osób rozpoczynających po raz pierwszy działalność gospodarczą ? 
Na zakończenie swojej wypowiedzi radny prosił o merytoryczną dyskusję w przypadku 
zgłaszanego przez niego odrębnego zdania do analizowanych spraw w gminie;  
W nawiązaniu do pisma Izby Rolniczej dot. obniżenia podatku rolnego Wójt Gminy 
przedstawił informację na temat ostatnich szkód w uprawach polowych spowodowanych 
wymarznięciami. Zgodnie z informacją 259 rolników zgłosiło szkody w uprawach 
spowodowane wymarznięciami. Gminna komisja odwiedziła wszystkich, z tego 247 
gospodarstw tj.2.900 ha uzyskało poświadczenie przez Komisję i to poświadczenie 
skutkowało tym, że mogli dostać z Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa 100 zł 
na 1 hektar. Rozesłaliśmy do wszystkich 247 ankiety, że mogą ubiegać się o kredyt 
preferencyjny. Wróciły 53 ankiety, z których na otrzymanie takiego kredytu kwalifikowało się 
2.Tutaj jest zadanie Izby Rolniczej  żeby interweniować wyżej. 2 ma wystąpić o kredyt, a kto 
liczy nasze koszty: praca ludzi, stos papierów. Ja uważam, że jest to bardzo niepoważne. 
Natomiast ja wychodzę z założenia, że każdy kto ma kłopoty to pisze wniosek do Wójta i ja 
staram się pomóc. W tym roku muszę podziękować wszystkim rolnikom. Rolnicy w stosunku 
do gminy z płatnościami wywiązali się bardzo dobrze, a 6 rolników ma przesunięty termin 
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płatności. Razem jest to 3.500 zł. Natomiast jeśli w piśmie Izby Rolniczej mówi się o 
obniżeniu, to z 56 zł mamy obniżyć na ile ?  Izba Rolnicza powinna kierować wnioski do władz 
centralnych. 
W związku z wyczerpaniem dyskusji Przewodnicząca Rady podziękowała wszystkim za udział 
i zakończyła XV sesję Rady Gminy Mieścisko. 
 
 
 
  Protokółowała:    Przewodniczyła sesji: 
 
 Inspektor ds. obsługi organów   Przewodnicząca Rady 
 Gminy 
 
  /Wiesława Kujawa/    (Elżbieta Kapczyńska/ 
 
 
 
 
 
 
 
         
  
 

 


